
Zápis ze 197. zasedání Rady ARAS 
Termín a místo konání: 17. 5. 2023, 17:15, FAMU (U6) 

 

přítomní: Radim Špaček, Marta Nováková, Dan Wlodarczyk, Václav Kadrnka, Andrea Culková, 

Tereza Vejvodová  

Host: Iveta Svobodová  

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Volba nového předsedy ARAS – Končící předseda Radim Špaček navrhl na novou předsedkyni 

asociace druhou místopředsedkyni Martu Novákovou. Ta kandidaturu přijala a byla jednohlasně 

zvolena předsedkyní ARAS. Dan Wlodarczyk navrhl na uvolněnou pozici druhého místopředsedy 

Radima Špačka, ten kandidaturu přijal a byl jednohlasně zvolen druhým místopředsedou ARAS. 

3. Evaluace Valné hromady – akce proběhla v pořádku, dle platných stanov. Odhlasovány byly 

veškeré povinné zprávy a body programu. Živá diskuze s náměstkem ministra kultury Michalem 

Šaškem vedla k dalším jednáním a měla pozitivní efekt (viz. bod 11). Neuskutečněná prezentace 

platformy Artinii je přesunuta až na Večer ARAS.   

4. Pásmo přednášek – Na příští akademický rok vyjedeme s pásmem i mimo Prahu, potvrzená 

spolupráce je s FAMO Písek nebo Univerzitou T. Bati ve Zlíně. Probírali se možná témata a 

přednášející.  

5. Pásmo ARAS@TV – setkání s TV PRIMA je potvrzeno na 7.6. od 17:00 na FAMU. Pozvánka byla 

všem členům již rozeslána.  

6. Iniciativa "Za lepší ČT" – radní obdrželi finální souhrn otázek, které sestavila redakční rada (Vít 

Janeček, Jaromír Volek, Václav Štětka a Petr Kubica). Probíhají poslední konzultace před 

zveřejněním.  

7. Přítomnost ARAS na festivalech – je potvrzena naše účast na panelové diskuzi na MFF KV –

Hledání nových možností financování vývoje projektu. Plánujeme pro účastníky diskuze udělat 

následně setkání nad sklenkou vína. Tereza Vejvodová iniciovala diskuzi na téma Duševní zdraví, 

která by se měla uskutečnit na Letní filmové škole. A další spolupráce se rýsuje také s Brněnským 

festivalem Serial Killer – sestavujeme vhodná témata diskuze či workshopu.   

8. Radě SFKMG byly 19. 4. zaslány naše návrhy úprav žádostí k výzvě na Vývoj první verze scénáře, 

zejména formuláře „profil žadatele“.  Dále jsme pak požadovali návrat k původnímu 

harmonogramu této výzvy (jediné pro autory) a sice 2x ročně. 

9. Náměstkovi MK Michalu Šaškovi byly 14. 4. odeslány návrhy změn připravované novely zákona o 

transformaci SFKMG.  

10. Proběhla další schůze poradního orgánu k novele zákona o audiovizi (včetně transformace 

SFKMG ve SFA). Za ARAS se jednání účastní Nataša Slavíková.  

11. Dan Wlodarczyk a Václav Kadrnka referovali o schůzkách s náměstkem MK Michalem Šaškem 

k transformaci SFKMG (za ARAS se účastní N. Slavíková, D. Wlodarczyk, M. Nováková, V. 

Kadrnka) – MK souhlasí s doplněním účelu Fondu do zákona – radní ARAS vypracují do týdne 

návrh daného znění. 

12. Marta Nováková informovala o schůzce s Janem Součkem (kandidátem na GŘ ČT), která 

proběhla 16. 5. (za ARAS se zúčastnili Marta Nováková, Dan Wlodarczyk a Vít Janeček). 



13. V pátek 12. 5. proběhla schůzka s Ondřejem Kepkou, ředitelem Herecké Asociace – Zuzana 

Martincová a Marta Nováková řešily možnou spolupráci na přednáškách pro členy obou asociací 

či pojištění právní ochrany.  

14. Zuzana Martincová a Marta Nováková referovaly o schůzce s Radkou Weiserovou (Cinergy a 

Girls in Film) ohledně budoucí možné spolupráce na semináři pro herce a režiséry např. na téma 

nutnosti zkoušení před natáčením či promyšlené choreografii.  

15. Radní hlasovali 22. 4. per rollam o přijetí nové členky Andrey Culkové (garanti za ARAS: Marta 

Nováková, Nataša Slavíková a Vít Janeček): všichni radní hlasovali PRO, paní Culková byla přijata 

za členku ARAS. Následně byla na Valné hromadě zvolena do Rady ARAS.  

16. Večer ARAS – termín byl předběžně stanoven na konec listopadu (cca 23. nebo 30. 11.). Probírali 

se možní porotci Ceny ARAS.  

17. RŮZNÉ:  

• Rada obdržela od dvou členů žádost o odložení platby členského příspěvku pro tíživou 

finanční situaci. Radní o návrhu hlasovali, všichni přítomní hlasovali PRO, úhrada 

příspěvku byla daným členům o rok odložena.  

• Byla zveřejněna výzva k podávání návrhů na Cenu MK za přínos v oblasti kinematografie 

a audiovize – Rada jednomyslně navrhla jako kandidáta Karla Smyczka.   

• evaluace semináře OVACE (management, marketing a řízení organizací) – Zuzana 

Martincová prezentovala návrhy možných zlepšení fungování asociace např. 

profesionálnější databáze členů, efektivnější komunikace a sdílení materiálů, konzultace 

s grantovým supervizorem atd. Vhodné návrhy budou po odsouhlasení Radou postupně 

zaváděny v činnost.  

• Pro měsíce leden až květen 2023 byl tajemnici Zuzana Martincové navýšen honorář na 

18.000 Kč, jelikož došlo k extrémnímu nárůstu agendy související s chodem asociace.  

• Radní podpořili návrh, aby měli členové nárok na hodinovou konzultaci s odborníkem na 

autorské právo, Ivanem Davidem, zdarma.   

 

Příští Rada ARAS je svolána na 21. června v 17:00 na FAMU (U6).  

 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 

 

 
 
 


